
 

 

 

 

 

 

 
HENDRIK-IDO-AMBACHT 

 
ALGEMENE BESCHOUWINGEN 1e TERMIJN, 04-11-2019 
 
Voorzitter, 
We zitten in een financieel bijzondere tijd. Het geld klotst bij het rijk 
over de plinten, pensioenfondsen hebben een gezamenlijk vermogen 
van 1500 miljard euro, zorgverzekeraars zijn niet arm te noemen, en 
toch doen we of we van alles tekort komen. Zo gaat het rijk niet veel 
meer uitgeven, worden pensioenen straks gekort en gaan de 
zorgpremies gewoon omhoog. 
Het ergste aan deze situatie is dat we juist in deze tijd ook nog gaan 
bezuinigen op het sociaal domein. In dit domein bieden we hulp aan 
de laagste inkomens. In de verkiezingskrant liet een politieke partij 
optekenen dat over dit domein nog wel de kaasschaaf heen kan. In 
letterlijke en figuurlijke zin een pijnlijke actie. 
Wij zijn meer voor solidariteit, waar we allemaal ons steentje 
bijdragen. Dat hebben we ook nodig bij de plannen die we nog gaan 
uitvoeren. Er zijn reeds vele plannen vastgesteld, nu de uitvoering 
nog. 
 
Een facet dat daarbij een belangrijke rol gaat spelen is dat we 
flexibeler moeten omgaan met de tussentijdse wijzigingen op basis 
van wetenschappelijk onderzoek, maar ook bij wijzigingen in 
wetgeving, waarbij de milieuwetgeving een steeds prominentere rol 
zal opeisen. 
 
Ook in deze bijdrage zullen we stil staan bij actuele onderwerpen die 
raakvlakken hebben met deze begroting. 
 
(Basisonderwijs in H.I. Ambacht) 
 
Opnieuw is Ambacht een prachtige nieuwe school rijker. Bij de Sol 
Villa school aan de Jan Wissenlaan is aan van alles gedacht, op 
gebied van duurzaamheid maar ook de afspraken met de 
omwonenden zodat de school mooi past in de bebouwde omgeving. 
Na de Tweestroom opnieuw een plaatje. 
Nu nog de nieuwe Willem de Zwijgerschool op de plek van het oude 
Jeugdspeelpark. Ook dat moet een plaatje worden. Dit jaar werd door 
de raad nog eens 1,9 miljoen extra uitgetrokken omdat door 
vertraging in tijd het eerder toegekende budget van 4,7 miljoen niet 
meer toereikend was door de steeds maar stijgende bouwkosten. 
Voor de school was nauwelijks een bouwer te vinden. Goed dat het 
bij een tweede aanbesteding is gelukt en de bouw kan beginnen.  
Ook werd er nog exra € 600.000,-uitgetrokken voor de Sol Villa 
school. 
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Wij hopen dat we bij toekomstige plannen voor bouw- of verbouw van 
scholen wat meer realistisch kunnen uitgaan van uitgetrokken 
budgetten. 
 
(Stichtingen en verenigingen) 
 
We zijn trots op het bloeiende verenigingsleven in Ambacht. In 
subsidieloos Ambacht is het echter hard werken voor de vrijwilligers 
om de club draaiende te houden. Een steuntje in de rug voor alle 
clubs, waar onze vrijwilligers veel werk verrichten, zou op zijn plaats 
zijn.  
Wij zijn nog steeds voorstander van het (her) invoeren van een kleine 
subsidie voor jeugdleden. Eventueel met een prestatieafspraak, 
bijvoorbeeld op gebied van afvalinzameling/scheiding, plastic 
verzamelen, oud-papier etc. 
Verenigingen houden ook jeugd van de straat en dragen indirect bij 
aan een deel van de opvoeding. Een goede investering dus. 
Voor een tientje per jaar per (jeugd) lid kunnen de clubs goede maar 
misschien ook wel leuke dingen doen. Het is een mooi en sympathiek 
gebaar. 
De grotere clubs, vaak de sportclubs, zijn meestal wel in het vizier en 
daarvoor gaat de gemeente soms diep in de buidel op de 
accommodaties op topniveau te houden. Hiervoor willen we voor de 
komende periode weer aandacht vragen. “Maak duidelijke afspraken 
om verrassingen te voorkomen”. 
Wij weten ook dat er een nieuwe aanbestedingsprocedure loopt voor 
het onderhoud van sportpark Schildman. 
Zijn we tevreden met het huidige bedrijf CSO die het onderhoud nu 
nog verricht ? Doet dit bedrijf ook mee bij de aanbesteding ?. Bij de 
vorige overeenkomst in 2016 werden prestatieafspraken gemaakt. 
Heeft CSO alle afspraken waargemaakt? 
Wij zouden graag zien dat clubs zelf ook deels verantwoordelijk zijn, 
dus met prestatieafspraken, voor het onderhoud van velden en 
accommodaties. Zoals het er nu uitziet is steeds alleen de gemeente 
verantwoordelijk en knapt alleen de gemeente de financiële zaken op 
dit terrein op. 
 
Bij de technische vragen rond deze begroting heeft de PvdA om de 
verantwoording van de toegekende subsidies gevraagd voor de 
Bibliotheek. Ondanks de kleine daling in het subsidiebedrag voor de 
komende periode, blijft de PvdA-fractie het bedrag hoog vinden. Voor 
alle duidelijkheid, de fractie is voor een goed draaiende bibliotheek. 
De fractie heeft de jaarstukken reeds kunnen inzien. In 2018 kwam 
de bibliotheek € 19.000,- tekort. Dit is verrekend met de algemene 
reserve. Bij het vergelijken van de resultaten met andere gemeenten 
krijgen we een grillig beeld. De ene gemeente houdt (soms veel) geld 
over, anderen komen tekort. Wij zien dat er steeds meer initiatieven 
worden genomen om de “organisatie bibliotheek” goed te laten 
functioneren. Bij Ambacht valt voorts het hoge huurbedrag op voor 
het gebouw. Volgens het overzicht zouden er in Ambacht gesprekken 
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gevoerd worden of gevoerd zijn over mogelijke nieuwe huisvesting. Is 
of was dit ook ingegeven door het hoge huurbedrag?  
Met Cascade komt er nog een afspraak om ook daar de financiële 
verantwoording nog eens door te nemen. Uiteraard hebben wij begrip 
voor de inwerkperiode van de nieuwe directeur. 
 
(Jeugdzorg) 
 
De financiën bij dit dossier baart ons zorgen. 
Doen wij het nu zoveel beter dan andere gemeenten in de 
Drechtsteden? In bijna alle Drechtsteden gemeenten zie je, al dan 
niet plausibel, actie voor de (financiële) zorg rond Jeugdzorg terug in 
de begroting. 
Er moet harder getoeterd worden richting Den Haag, het rijk had 
allang over de brug moeten komen met extra geld. Wij gaven al 
eerder aan dat we het nooit zouden redden met de financiële 
middelen die we kregen van het rijk. Een onmogelijke opdracht om te 
aanvaarden: 25% korten en dezelfde kwaliteit leveren, bij een 
toenemend aantal patiënten, vraagt dat om moeilijkheden. De 
druk richting Den Haag moet daarom opgevoerd worden. Laten we 
ons niet “verschuilen” achter de Drechtsteden, maar gezamenlijk 
hierin optrekken. 
 
De Partij van de Arbeid vindt nog steeds dat de communicatie kan 
worden verbeterd over de sociale regelingen. Het ontbreekt nog 
steeds aan een goede sociale kaart. 
Het wijkteam doet het steeds beter en de professionaliteit breidt 
daarbij steeds verder uit. Zaak blijft wel dat de burger de nodige hulp 
moet kunnen vinden en we moeten op zoek naar diegene die hulp 
nodig hebben, maar zich niet melden. Geen makkelijke taak . Maar 
aangeven dat we alleen oog hebben voor hen die zich melden is te 
zwak. 
Het preventiebeleid ondersteunen wij van harte, voorkomen is altijd 
beter dan genezen. Wij waken er wel voor dat preventie niet extra 
bezuinigen wordt in dit dossier. 
 
En dan tenslotte voorzitter, de eigen bijdrage bij de WMO wijzigt per 
1-1-2020, wat we als Drechtsteden al een jaar eerder invoerden, dus 
per 1-1-2019, om te kijken hoe het zou werken. 
En, hoe werkt het ?. Welke effecten vallen op etc? 
 
Voorzitter, terecht is er veel aandacht voor de jeugd, maar laten we 
de ouderen niet vergeten, de vergrijzing zet verder door in Ambacht. 
Daar hoort een gedegen ouderenbeleid bij. Bij de vorige 
Algemene Beschouwingen vroegen wij naar dit beleid. Is er geen 
specifiek ouderen beleid en is het niet eens tijd dat dat er komt? 
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(Centrumgebied) 
 
Het Centrumgebied gaat ontwikkeld worden met huizenbouw, hoog-
en laagbouw, bijna voor elk wat wils en veel groen. Wij vragen nog 
eens aandacht voor de speciale doelgroepen, zoals jongeren, 
ouderen en onze inwoners met een beperking. We krijgen niet veel 
kans meer om het goed te doen, over een aantal jaren stopt het 
bouwen in Ambacht en zijn we vol. 
 
(Wonen) 
 
De visie over Wonen in Ambacht hebben we ontvangen, sterker nog, 
die hebben we onderschreven. 
Maar in een visie kun je niet wonen, dus komt het neer op de 
uitvoering. Een het wordt steeds duidelijker dat er steeds meer 
varianten denkbaar zijn. 
Er waren collega partijen die in hun verkiezingsprogramma veel 
spraken over het groen houden van Ambacht. Op de groene plekken 
niet meer bouwen. Nu lijkt het er op dat er op elke mogelijkheid die 
zich aandient toch gebouwd gaat worden. Wij zijn daar overigens niet 
rouwig om, als er maar gedacht wordt aan alle doelgroepen. 
De plannen van een woningbouwcorporatie met het gebied rond de 
Margrietstraat spreken ons aan. Ook de burgers daar hebben recht 
op een kwalitatief duurzame woning. Bij de oude woningen 
zullen de kosten van verbouw hoog zijn en voldoen de woningen nog 
steeds niet aan de duurzaamheidseisen. 
Wij vinden wel dat Rhiant moet zorgen voor de tijdelijke alternatieve 
opvang voor de bewoners die terugkeren in het gebied en zorgen 
voor een goede verhuiskostenregeling. We gaan er wel niet over, 
maar het lijkt ons wel op zijn plaats. 
 
In zou bijna zeggen helaas, maar nee het is actueel: Sociale 
huurwoningen. 
De plannen voor de Drechtsteden zijn duidelijk: “meer duurdere 
woningen bouwen om de Drechtsteden aantrekkelijker te maken”. Zet 
daarnaast de groeiende wachtlijsten voor sociale huurwoningen, hoe 
gaan we dit rijmen? Moeten we straks afscheid nemen van inwoners 
die al hun hele leven in Ambacht wonen en graag in eigen dorp oud 
willen worden? Verschuiven binnen de Drechtsteden is geen optie, 
elke gemeente loopt tegen het zelfde dilemma aan (ervaring 
opgedaan in pers, regiofractie en informatieavond over wonen in 
Papendrecht). 
 
(Groen) 
 
Onder het motto “teveel groen kost ook poen” willen wij aandacht 
vragen voor de onkruidbestrijding in de openbare ruimte. Er is hier in 
het verleden flink op bezuinigd, dit zal financieel nog vruchten 
afwerpen, maar menig burger moet per jaar meermaals ( op 
gemeentegrond) op de knieën als hij wil participeren in het 
schoonhouden van deze ruimtes. 
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De PvdA vindt dat er weer geld besteed kan worden, en minimaal 
een extra maai, schoffel en snoeibeurt aan de orde kan zijn. Ook het 
hoge riet is in het seizoen, te lang, een doorn in het oog 
Het afgelopen jaar hebben we geen enkele verbetering kunnen 
constateren, nadat we vorig jaar hetzelfde hier hebben aangekaart. 
 
U gaat nog 500 bomen extra poten in Ambacht. Wij hebben het idee 
van “geboortebomen” bij u aangedragen. Wellicht kunnen deze nog 
een rol gaan spelen bij de uitvoering. 
 
(Afvalbeleid) 
 
Het idee om het grofvuil straks niet meer gratis op te laten halen 
vinden wij een slechte bezuiniging, u pakt, hopelijk onbewust, de 
doelgroep die daar vaker van afhankelijk is. Burgers in de 
schuldsanering bijvoorbeeld, waar je vaak niets aan kan doen, leven 
doorgaans met een gezin van € 50,- per week. € 25,- euro laten 
betalen voor het ophalen van een oud bankstel, is dan veel geld. Om 
het inkomens afhankelijk te maken lijkt te ingewikkeld, maar met een 
bredere beurs heb je eerder de mogelijkheid om de milieustraat te 
bereiken. 
De initiatieven die de PH onderneemt om het afval beter te scheiden 
prijzen wij. De PvdA wil toch meer onderzoek naar “na-scheiding” van 
afval. Wellicht iets duurder, maar we hebben het dan wel zelf in de 
hand. 
 
(Duurzaamheid) 
 
De berichten van de laatste tijd stemmen onze fractie niet gerust. Er 
is twijfel bij de te nemen maatregelen bij het verduurzamen. Natuurlijk 
gaan er zaken goed, maar andere te nemen maatregelen zouden wel 
eens slecht kunnen zijn voor het milieu. Wie houdt hier nu wie voor 
de gek en hoe kunnen we als individuele gemeente hierop reageren?. 
Laten we het serieus en gezamenlijk in de Drechtsteden goed 
oppakken. 
We kijken uit naar de ontwikkeling van het bedrijventerrein 
Ambachtse Zoom, wat ons betreft een mooi voorbeeld hoe dit soort 
projecten aangepakt moeten worden. Hier houden we rekening met 
voortschrijdend inzicht. 
 
(Economie) 
 
De ontwikkelingen in de Antoniapolder zijn steeds verder zichtbaar. 
Mooie bedrijven krijgen spectaculaire gebouwen. Met de ontwikkeling 
van het Waterbusplein zal het gebied een uitstraling krijgen waar 
menige gemeente jaloers op zal zijn. De PH verdient hier terecht een 
compliment voor zijn inspanningen voor onze gemeente en regio. 
 
De PvdA HIA heeft echter wel haar zorgen neergelegd bij de 
provinciale fractie voor wat betreft de Waterbushalte. Recent bleek 
dat er bij de nieuwe aanbesteding zich geen kandidaten hadden 
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gemeld. Een nieuwe procedure zou starten. Het mag toch niet zo zijn 
dat we straks alles gerealiseerd hebben rond de Waterbushalte en er 
geen boot meer aanmeert? De aanbesteding is een provinciale 
aanbesteding, wij willen andere partijen ook vragen hun contacten in 
de provincie aan te spreken. 
 
Elk jaar vragen wij aandacht voor de kleinere bedrijven en ZZP-ers, 
we zien gelukkig dat zij de aandacht krijgen die zij verdienen, ook zij 
dragen bij aan de economische prestaties in onze gemeente. 
We vernemen de laatste tijd goede berichten over het zgn. 
“Broodfonds”. Met de uitbreiding met deelnemers uit omringende 
gemeenten is er meer draagvlak en draagkracht. 
We verwachten een prachtige finale bij de verdere inrichting van de 
Antoniapolder en een goede bouwstart aan de Ambachtse Zoom 
 
(Veiligheid) 
 
Voelen we ons nog veilig in Ambacht ? Ja. 
De overlast van jongeren is een ander verhaal. Wat dan het meest in 
het oog springt is het Sophiapark. Bewoners van de aangrenzende 
appartementen ervaren overlast van jongeren, met of zonder 
scooters. Waar de overlast wat lastig bleek aan te pakken, juichen wij 
de maatregelen, zoals het plaatsen van camera's toe. Het duurt 
alleen wat lang voordat de camera's er hangen. 
Ook het aanspreken van de ouders door de handhavers blijft wat ons 
betreft van essentieel belang, ook als deze ouders in andere 
gemeenten wonen. 
Laten we ook blijven nadenken hoe we de jeugd kunnen faciliteren, 
de kreten “er is maar weinig te doen in Ambacht” en “waar kunnen we 
naar toe” blijven hoorbaar. We moeten ook in gesprek komen en 
blijven met jongeren. 
Onze fractie maakt zich ook nog wat zorgen over de 
verkeersveiligheid in ons dorp. Met name voor fietsers kan het 
veiliger gemaakt worden. Wij vragen om bij nieuwe dan wel bij her in 
te richten wegen hiermee rekening te houden. 
Ook het fietsen stallen bij winkelcentra verdient aandacht. Aldaar 
worden nog steeds de meeste fietsen gestolen. De PvdA pleit al jaren 
voor een bewaakte fietsenstalling bij de Schoof. De motie die wij 
samen met Gemeente belangen hebben ingediend, zorgt er in ieder 
geval voor dat er geld voor vrijgemaakt gaat worden. 
 
(Regio Drechtsteden) 
 
In de campagne voor de laatste gemeenteraadsverkiezing gebruikten 
wij weer de volgende stelling: 
“Als je de zelfstandigheid van Ambacht serieus neemt, dan werk je 
uitgebreid samen in de regio”, 
die stelling hanteren we nog steeds., maar we zijn er ook wel wat 
anders naar gaan kijken. 
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We stellen nu daarbij vast dat de samenwerking deels moet, er is 
geen weg terug, als voorbeeld noemen we de Sociale Dienst, maar 
dat we ook veel in eigen gemeente moeten oplossen. 
Ook zijn er voorbeelden te noemen waar we zeggen dat we 
samenwerken, zoals bij Wonen (PALT-afspraken) maar dat bij de 
uitvoering elke gemeente haar eigen plan trekt. 
Een duidelijk voorbeeld hoe het niet moet hebben we recent ook 
ervaren. De behandeling van de bezuinigingsmaatregelingen op het 
Sociaal Domein verdient geen schoonheidsprijs. Sommige 
bestuurders binnen het DSB zette de eigen raad “thuis” op het 
verkeerde been. De verwarring bij de Drechtraadleden slaat dan toe 
en het wordt lastig manoeuvreren. 
Toch zijn wij wel benieuwd op antwoorden op de volgende vraag: 
“Wat is het sociale gezicht van Ambacht” ? 
 
Voorzitter, afsluitend, 
Terugkomend op de begroting. Ziet er prima uit, al mag er geen 
disbalans ontstaan tussen overschotten en voelbare tekorten. 
Armoede blijft dalen, maar betekent ook dat het er nog is en groter is 
dan alleen het halen van een voedselpakket. Kinderen die niet 
meekunnen met schoolreis of ouderen die grote moeite 
hebben om financieel rond te komen. Laten we zorgen voor een mooi 
sociaal vangnet in Ambacht, waar we schrijnende gevallen van 
armoede in eigen gemeente oplossen. 
We zullen de burger blijven aanspreken op de eigen 
verantwoordelijkheid, maar voor je het weet kan je leven er ineens 
heel anders uitzien. 
 
Wij danken het ambtelijk apparaat voor de inzet en de stukken  
die leiden naar de voorliggende begroting en zijn bereid als fractie, 
maar ook met participerende burgers, aan te sluiten bij 
initiatieven die Hendrik-Ido-Ambacht nog mooier maken. 
 
De PvdA-fractie H.I.Ambacht wenst het college, bij voorbaat, veel 
succes toe bij het verder besturen van ons mooie 't Ambacht. 


